العنوان: دراسة مقارنة لمستوى تراكيز بروتينات بلازمة الدم لعدائي 200 متر والأشخاص الطبيعيين وعلاقتها بالهيموغلوبين
الباحث : د. محفوظ فالح حسن
أهداف البحث:
 1- التعرف على الفروق لبروتينات بلازمة الدمBlood plasma proteins ألبومين Albumin والكلوبولين Globulin والفيبروجين Fibrinogen بين عدائي 200 متر والأشخاص الطبيعيين في حالة الراحة.

2- التعرف على علاقات الارتباط بين بروتينات بلازمة الدم ألبومين والكلوبولين والفيبروجين مع الهيموغلوبين عند عدائي 200 متر بعد جهد بدني مقنن.

إجراءات البحث:

1- تم دراسة تراكيز بروتينات بلازمة الدم ألبومين والكلوبولين والفيبروجين بالإضافة إلى هيموغلوبين الدم.
2-  عينة البحث من عدائي 200 متر والبالغ عددهم تسعة (9) وكذلك عينة ضابطة من الطبيعيين والبالغ عددهم (15) شخص.
3- تم تحليل الدم في مختبر متخصص بالتحليلات المرضية لتحليل بروتينات بلازمة الدم .
4- تم تقنيين جهد بدني على الدراجة الثابتة لعدائي 200 متر.
عرض وتحليل النتائج:

1-  تم عرض وتحليل نتائج الفروق في تراكيز بروتينات بلازمة الدم بين عدائي 200 متر والطبيعيين.
2-  تم عرض وتحليل الارتباط بين بلازمة الدم مع الهيموغلوبين عند عدائي 200 متر بعد الجهد البدني المقنن.

النتائج:

1-  وجد تركيز بروتينات بلازمة الدم ألبومين والكلوبولين أكثر ارتفاعاً لدى عدائي 200 متر عنها من الطبيعيين في حالة الراحة.
2-  وجد علاقة ارتباط بين ألبومين والكلوبولين مع هيموغلوبين الدم عند عدائي 200 متر بعد الجهد البدني المقنن.

Abstract
Comparative study of concentrations levels  of blood plasma proteins among the 200m runners and normal people and its relationship with blood hemoglobin
Researcher:Mahfoodh Fali Hassan

Research aims:
1- known on the differences of blood plasma proteins, Albumin, Globulin and Fibrinogen among the 200m runners and normal people in rest time.

2- known on the correlation relationships among blood plasma proteins, Albumin, Globulin and Fibrinogen with hemoglobin that the 200m runners have after determined physical effort.

Research procedures:

1- concentrations of blood plasma proteins, Albumin, Globulin and Fibrinogen as well as blood hemoglobin have been studied.

2- The number of research sample of 200m runners is nine (9) and also a sample of collecting  of normal people consisting of (15) person.

3- Blood has been analyzed in a lab specialized with disease analysis for analyzing blood plasma proteins.

4- Physical effort on a fixed cycle has been determined for 200m runners.

Showing and analyzing of results

1- the results of  differences in blood plasma concentrations among 200m and normal people have been showed and analyzed

2- the correlation of blood plasma proteins with hemoglobin in the 200m runners after determined physical effort
 The results:

1- higher concentration of blood plasma proteins Albumin, Globulin is found in the 200m runners rather than normal people after rest time.

2- There is a correlation relationship among Albumin and Globulin with blood hemoglobin in the 200m runners after determined physical effort.

